
PROTOKOL NR XXXIV/0l

z sesji Rady Miejskiej w Jpdrzejowie odbytej w dniu 29 cznrwca 2001 roku

w sali wielofunkcyjnej Domu Kultury w Jpdrzejowie.

AD. I.
Przewodniczrya Rady Miejskiej w JQdrzejowie - Teresa Szrvach, o godzinie 900 otwarla

obrady )OOilV sesji Rady Miejskiej w Jgdrzejowie.
Obrady rozpoczgto i kontynuowano przy obecnoSci na sali obrad 24 radnych na stan 28 radnyct¡ co
stanowi 85,7 o/o ogólu Rady. Przewodnicz4ca stwierdzila quorum prawomocne do podejmowania
uchwal.
Przewodnicz4ca Rady powitala prrybytych na sesjg: radnego Sejmiku Samorz4dowego
Województwa Swiptokrzyskiego - Pana Alfreda Bialego, naczelnika Oddziatu Zamiejscowego
Kuratorium Oswiaty w Kielcach - Pana Ludwika Maksalona, dyrektorów szkól podstawowych i
gimnazjów, przedstawicieli partii i stronnictw politycznycl¡ sohysów i przewodnicz4cych rad
soleckicl¡ przedstawicieli prasy; powitala równieZ: radnycl¡ burmistrza Henryka Michalkiewicza,
zastgpce burmistrza - Waldemara Womiak4 kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz
wszystkich przybylych na dzisiejsze obrady.
Przewodnicz4ca Rady zglosila kandydaturg radnej Ehbiety WiSniewskiej na sekretarza obrad; radna
Wi5niewsk a wyr azila zgo dp.
Sekretarzem obrad wybrano jedno glo énie radn4 Elzbietg WiSniewskq.

Ad.2.

A d . 3 .

Na sesji w dniu 3l maja 2001 roku nieobecni byli: radna Anna SzlEk, radny Alfred Czop oraz
Andrzej Slu2alec.
nieobecnoSci zostaly usprawiedliwione, jedna nie zostala usprawiedliwiona.

Burmistrz Michalkiewicz w imieniu Zarz4du Miejskiego wnosi o wprowadzenie do porzqdku
obrad:

1. Punktu 12 A ,,Uchwala w sprawie upowa2nienta Znz4du Miejskiego w Jgdrzejowie do
powotywania komisji egzaminacyjnych dla nauczycieli ubiegaj4cych sig o awans na
stopieú nauczyciela mianowanego".

2. Punktu 12 B ,,Uchwala zmieniaj4ca uchwalg Nr )Oil/II/25412000 Rady Miejskiej w
Jgdrzejowie z dnia 27 grudrua 2000 roku w sprawie wysokoSci oplat za korzystanie z
Ptywalni Miej skiej w JEdrzejowie".

Radny Ryszard Pacanowski zapylal, o zasadnoSó podejmowania uchwaly w sprawie upowainienia
7a¡"4du Miejskiego w Jgdrzejowie do powolywania komisji egzaminacyjnych dla nauczycieli
ubiegaj4cych siE o awans na stopiei nauczyciela mianowanego.
Kierownik Wydzialu OSwiaty" Kultury i Sportu - Pan Maciej Koémider zacytowal roryorz4dzerue
reguluj4ce te sprawy i tym samym rozwial w4tpliwoéci.
Radna Ewa Ptaszrik w imieniu 10 radnych sklada wniosek o wprowadzenie do porz4dku obrad
punktu 13 A ,,Uchwala uchylaj4ca uchwalg Nr X)OilU3298101Rady Miejskiej w JEdrzejowie z dnia
30 kwietnia 2001 roku o obnizeniu stopnia organizacyjnego Szkoly Podstawowej w Zespole
Placówek OSwiatowych w Piaskach do szkoly z klasami I-III.
Rada Miejska jednogloSnie przyjgla wniosek Burmistrza Michalkiewicza o wprowadzenie do porz@ku
obrad punkfu 12 A ,,Uchwala w sprawie upowa2nienia Zarz4du Miejskiego w Jgdrzejowie do
powolywania komisji egzaminacyjnych dla nauczycieli ubiegajqcych sig o awans na stopieú nauczyciela
mianowanego".

radny
Dwie



Rada Miejska jednogloSnie przyjEla wniosek Burmistrza Michalkiewicza o wprowadzenie do por@ku
obrad punktu 12 B ,,Uchwala zmieniaj4ca uchwalg Nr )()O/11125412000 Rady Miejskiej w JEdrzejowie
z dnta 27 grudnia 2000 roku w sprawie wysokoSci oplat za korzystanie z Ptywalni Miejskiej w
Jgdrzejowie".

Rada Miejska przystqpila do glosowania w sprawie wniosku radnej Ewy Ptasznik o wprowadzenie do
porz4dku obrad punktu 13 A ,,Uchwala uchylaj4ca uchwalg Nr )OOilI/3298101 Rady Miejskiej w
Jgdrzejowie z dnta 30 kwietnia200l roku o obniZeniu stopnia orgarizacyjnego Szkoly Podstawowej w
Zespole Placówek Oéwiatowych w Piaskach do szkoty z klasami I-III.
Wyniki glosowania wygladaty nastppujqco :

za  -  1 l
przeciw - 13
wstrzymalo sip - 0

Wniosek nie zostal przyjety.

Rada Miejska w Jgdrzejowie przyjplaporz4dek obrad nastqpuj4c4 iloSciq glosów:
z a - 1 6
przeciw - 6
wstrzymalo sip - 2

Porz4dek obrad:
l. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorurn, powolanie sekretarza obrad.
2. Usprawiedliwienie nieobecno5ci radnych na sesji w dniu 31 maja 2001 roku.
3. Prryjgcie porz4dku obrad.
4. P rzyjgcie protokolu z poprzedniej sesj i.
5. Interpelacje i wolne wnioski radnych.
6. Informacja o pracy Zarz4du Miejskiego miedzy sesjami.
7. Informacj a o realízacji uchwal podjEtych na poprzedniej sesji.
8. Uchwala w sprawie zmian w budzecie miasta i gminy na 2001 rok.
9. Uchwala w sprawie utworzenia obwodów glosowania w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej

Polskiej i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej.
10. Uchwala w sprawie przeznaczenia do zbycía nieruchomoíciontaczonej w rejestrach ewidencji

gruntów wsi tr ysaków Dziadówki jako üialkaNr 238/7.
1 I . Uchwala w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomo Sci ontaczonej w rejestrach ewidencji

gruntów obr. 04 miasta Jgdrzejowa jako dzialkaNr 25712.
12. Uchwala zmieniaj4ca uchwalg Nr XXXI/289/01 Rady Miejskiej w Jgdrzejowie z dna29 marca

2001 r. w sprawie ustanowienianarzecz Polskiego ZwtqTku Dzialkowców prawa ulytkowania
wieczystego nieruchomoSci poloZonej w JEdrzejowie przy uL Sw. Barbary.

12 A,,Uchwala w sprawie upowa2nieruaZarz4du Miejskiego w JEdrzejowie do powolywania
komisji egzaminacyjnych dla nauczycieli ubiegaj4cych sig o awans na stopieú nauczyciela
mianowanego".

12 B ,,Uchwalazmienrajqca uchwalE Nr )O(VII/254/2000 Rady Miejskiej w Jgdrzejowie zdnia
27 grudnia 2000 roku w sprawie wysokoéci oplat zakorrystanie z Plywalni Miejskiej
w Jgdrzejowie".

13. Debata Oéwiatowa
I 4. Odpowi edzi na interpelacje.
15. Sprawy róime.
1,6. Zanknigcie obrad.



Ad.4 .

A d . 5 .
l .

4d.6 .

Ad.7.

Ad.8 .
Rada Miejska w Jpdrzejowie jednogtoSnie powzigla uchwalg Nr )OCflV l3l9l0l w sprawie

zmianw budzecie miasta i gminy na 2001 rok.
/tJchwala Nr )OOüVl3lgl}l w zalqczenu do protokoh/.

A d . 9 .
Rada Miejska w Jgdrzejowie jednogloSnie powziEla uchwalg Nr X)O(V1320/01w sprawie

utworzenia obwodów glosowania w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i Senatu
Rzeczypo spo litej Po lskiej.
fuchwala Nr )OOCV 1320/01 w zalqczeniu do protokoh:/.

Ad. 10.
Rada Miejska w JEdrzejowie jednogloSnie powziEla uchwalE Nr XXXN l32ll0l w sprawie

przemaczenia do sprzeduzry w drodze przetargu publicznego nieruchomoSci komunalnej, poloZonej
w tr ysakowie Dziadówkach.
/Uchwala Nr )O(XIVl32ll01 w zalqczeniu do protokoh¡/.

AD. I  l .

2.

3 .

4.

5 .

J

Nie zgloszoro u; do protokolu z poprzedniej sesji w zwi4zku zcrryzostal pr'zyiety.

Radny Wieslaw Sulek - jako czlonek Stowarzyszenia Region Swigtokrzyski - poinformowal,
2e w dniu 28 czerwca 2001 roku w Zespole Szkól Zawodowych, odbylo sig spotkanie
podsumowujqce program ,doposaZenie Centrum Ksztalcenia Praktycznego" w Jgdrzejowie.
Na to spotkanie byli zaproszsni przedstawiciele powiatu i gminy. W zwiqgku z tym, 2e
program dotyczyl bezrobocia i jego nvalczaniapoprzez kursy i szkolenia zorganizowane dla
150 osób bezrobotnych, Pan Sulek pyt1 dlaczego na tym spotkaniu nie byl obecny Burmistrz
lub jego przedstawiciel.
Radny Ryszard Pacanowski poprosil przewodnicz4cq_Komisji Rewizyjnej o przedstawienie
wyników kontroli RIO, dotycz4cej wykorzystania Srodków z funduszu antyalkoholowego.
Radny Ryszard Pacanowski pyta ile wydano na organizacjg ,,Dni Jgdrzejowa" i czy te
wydatki w kwocie 40000 zl naprawde byty koniecme. Czy byl sens wydania 7,5 tysi4ca z\ na
miernego wokalistE, 5,5 tysi4ca zl na zespól disco polo ,,Clasic", 20 tysigcy zl na
beznadziejne naglo Snienie ?
Radny Ryszard Pacanowski pyta" jakie dzialarua zamierza podjqó Policja i Straz Miejska w
z-rltt4zku z now4ustaw4o wychowaniu w trzeZwoSci, z-¡v\aszciza w sprawie zakazu sprzeduly
alkoholu mlodocianym oraz z*azu spoZywania w miejscach publicznych.
Radny Ryszard Pacanowski prosi, aby odpowiednie sluzby zajEty sig haldami gn zu
zalegajqcymi na terenach zielonych w trdk4cie: Osiedle Szansa - budynek OHP - teren
przyleety do torów kolejki.

Nie zgloszono uwag do informacji o pracy Zarz4duMiejskiego mieüy sesjami.

Nie zglosmno uwag do informacji o realizacji uchwal podjgtych na poprzedniej sesji.
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Rada Miejska w JEdrzejowie jednogloSnie powzigla uchwalE Nr )OO(V l322l0l w sprawie
przemaczenia do zbycia nieruchomoíci omaczonej w rejestrach ewidencji gruntów obr. 04 miasta
Jgdrzejowa jako dzialkaNr 25712.
AJchwalaNr )OO(Vl322l0l w za\qczeniu do protokoh¡/.

Ad.12.
Rada Miejska w Jgdrzejowie jednogloénie powzigla uchwalp Nr )OO(IVl323l0l zmieniajqc4

uchwalg Nr X)O(/289/01 Rady Miejskiej w JEdrzejowie z dnia 29 marca 2001 r. w sprawie
ustanowienia na rzecz Polskiego Zwiqzku Dzialkowców prawa uZ¡kowania wieczystego
nieruchomoSci poloZonej w Jgdrzejowie przy ul. Sw. Barbary.
AJchwala Nr )OOilVl323l}l w zalqczeniu do protokoh¡/.

AD. 12 A.
Rada Miejska w Jgdrzejowie jednogloénie powzigla uchwalE Nr )OO(Vl324l0l w sprawie

upowa2nienra 7,arz4du Miejskiego w JEdrzejowie do powotywania komisji egzaminacyjnych dla
nauczycieli ubiegaj4cych siE o awans na stopieú nauczyciela mianowanego.
AJchwala Nr )C(XIVl324l0l w zalqcznniu do protokoh/.

AD. 12 B.
Rada Miejska w Jgdrzejowie jednogloSnie powzigla uchwalg zmieniajqca uchwalg Nr

)C{J/lll254/2000 Rady Miejskiej w Jgdrzejowie z dria27 grudnia 2000 roku w sprawie wysokoéci
oplat za korzystanie z Ptywalni Miejskiej w Jgdrzejowie.
AJchwala Nr )OO(Vl325l0l w zalqczeniu do protokoh¡/.

Przewodnicz4ca Rady Miejskiej o godzinie 1000 oglosilaprzerwe, która trwala do godziny 1030

Ad. 13.
Przewodnicz4ca Komisji OSwiaty. Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Jgdrzejowie - Pani

Barbara Trzeszkowska Dzwonek poinformowala, 2e debata oSwiatowa zastala wprowadzona do
porzadku obrad na wniosek Komisji OSwiaty, w zwiq,zku z czym Pani Dzwonek czuje siE
odpowiedzialna za przedstawienie sytuacji oéwiaty w naszej gminie.
W 1996 roku placówki oéwiatowe stopnia podstawowego msta.\y przekazane ustaw4 pod zarz4dy
gmin. Panstwo przekarywalo subwencjg, która nie wystarcza\a na pehre pokrycie kosztów
utrzymania. Wówczas wigkszoSó gmin zorientowala sip, 2e male oddzialy nadmiernie obciqZaj4
budzet. My przystqpiliSmy do reorganizacji w 1999 roku. Obecna Rada podjgla sig tego zadanta z
odpowiedzialnoici za ca\qgminn4 oSwiatq. Reorganizacja sieci szkól oka'ala siE koniecznoSci4 w
calej Polsce. W 1999 roku po szczególowychanalizach równie2 i my przyst4¡liliSmy do procesu
reorganizacji. Zgodrue z danymi statystycznymi w 1998 roku na terenie naszej gminy bylo 19
placówek oéwiatowych (16 pehrych + 3 filie). Równiez zatrudnienie pochlaniajqce najwiqcej
Srodków przenaczonych na oéwiatg zmniejszylo sig z 560 osób fizycznych przed reorgarnzacj4 do
460 osob frzycznych na dzief' 20 IX 200I roku (zgodnie z zatwierdzonymi arkuszami
organizacyjnymi). Tak wigc efekty zmniejszenia zatrudnienia nastqpity. Gdyby nie bylo
reorganizacji sieci szkóI, to na dziefi dzisiejszy koszt utrzymania szkól bytby wyaszy o okolo
1.800.000 zI.Liczba oddzialów zmniejszyla sig ze 197 do 154. Na dziefi dzisiejszy mamy ll szkól
pehryct¡ 5 szkól niepehych i2 gimnazja.
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Panstwo mloLylo * g-itry obowiq,zek prowadzenia oSwiaty zapewniajqc 75 % potrzebnych
Srodków; 25 % powinny doplacaó gminy. JednalcZe co rok doplaty gminy musz4 wzrastaó.
Gminy zostaly zmuszone do reorganizacji i likwidacji miqdzy innymi z powodu ogromnego niZu
demograficznego; sq szkoly, kfóre w danym roku nie maj4 ani jednego ucznia.
JeSli gmina ma dobr4 sieó szkól - mieSci sig w bonie oéwiatowym.
Nasza sieó nie jest doskonala. Na üiei dzisiejszy powinniSmy doplació do oSwiaty okolo 3 mln,
których nie ma w budzecie. Nawet gdyby wstrzymaó wszystkie inwestycje, Srodków by zabraklo.
Chc4c zapewnió funkcjonowanie o5wiaty podejmujemy drastyc zne decyzje.
Samorz4dy bEdq zmuszane coraz bardziej, do traktowania oSwiaty po macoszemu. Wrócimy do
,¡nilosierdzia gminy". Trzpba szukaó oszczpdnoSci nie tylko w oSwiacie, lecz we wszystkich
dzíalach budzetowych gminy. Reorganizacja nie daje tak duzych oszczgdnoSci jak pehra likwidacj4
jednak zostawienie szkól wiejskich w stopniu organizacyjnym I - III jest wyjéciem
przyszloSciowym. Dane demo grafrczne mówiq 2e w 2012 roku pojawi sig wy2. Jeéli zaistnieje taka
sytuacja latwo bqdzie pr4rwróció stopieú orgarizacyjny I-VI.
Nie poruszylam wszystkich problemów; chcialam sprowokowaó dyskusjE nad pozyskaniem
érodków.

Przewodnicz4ca Rady - Teresa Szwach poprosila o wyjaénienie zapisu ,,Par. 300 Zakup
pozostalych uslug, roznowy telefoniczne itp. - 206.604,00".

Pan Jan Robak wyjaSnil, 2e uirywane sq nazwy paragrafow zgodnie z klasyfftacj4 budzetow4.
W tym wypadku celowo dopisano, 2e mieszcz4 sig tam równie2 oplaty za rozmory telefoniczne.
Ponadto ztego paragrafu pokrywane sq naleZnoici za przewóz dzieci dla firmy Kral i PPKS, za
badania nauczycieli itp. Nazewnictwo paragrafow nie wspólgrazrzecrywistymi wydatkami - stqd te
niejasnoSci.

Przewodnicz4ca Rady - Teresa Szwach stwierdzil4 2e moima to zrobió naczej - bardziej
przsjrzy*ie i zobowiqzala kierownika Robaka do prrygotowania zestawienia wydatków oraz
przedstawienia go na nastgpnej sesji.

Skarbnik gminy - Pani BoZena Ciepluch wyjaSnila, 2e zapis powinien brzmieó: Zakup uslug
pozostalycf'.Poszczngólne pozycje podaje siE w innym rozliczeniu.

Kierownik Wydzialu OSwiaty. Kultury i Sportu - Pan Maciej KoÉmider stwierdzil, 2e Pani
Dzwonek nakreSlila wizje wspólczesnej sytuacji w oéwiacie.
23 kwietnia przedstawiliémy strategig reorganizacji oéwiaty. Byla ona dokladnie omówiona. Nie jest
to wymysl lecz koniecznoíó,. Proces reorganizacji trwa. Pojawiaj4 siE róZne problemy - np. dowóz
üieci - jednak sqone na biei4co rozwi4zywane.
Kiedy zostalem upowaZniony przez RadE Miejskq i Z,arrqd Miejski do opracowania strategii
reorganzacji, pierwszym k¡okiem bylo powolanie komisji. Komisja odbyla cztery posiedzenia, w
czasie których dokonala ar,e'lizy problemów finansowych i kadrolvych. Dane demo grafrczne
wskazywaty na potrzebE korekty sieci szkóI, jednak trzeba bylo uwzglgdnió potrzeby mieszkaúców.
Wzigto równieZ pod uwagg stan budynków. Jesteémy za dobrqsieci4 szkól w której za dobrqpracg
otr4ymuje sig odpowiednie wynagrodzenie.
Od trzech lat wladze starajq sig przeprowadzié reorganizacjg. Rozwazamy ró2ne proporycje,
oferujemy ró2ne ronrinzania; od dwóch lat trwaj4roznowy.
Mamy drugi rok wprowadzania reformy oSwiaty. Dokonano obniZenia stopnia organizacyjnego
szkól - a nie likwidacji. Polityka panstwa powoduje przekazywanie coraz wigkszej iloSci zadaú przy
coraz mniejszych Srodkach. S¡uacja jest coraz trudniejsza. Wprowadzenie nowelizacji karty
nauczyciela to nastQpne obci4Zenie. Nie wiadomo, czy samorz4dy podolaj4zadaniom.
W ostatnim czasie wydzial mial duzo pracy: opracowano regulaminy wynagradzania nauczycieli
oraz prrysluguj4cych im dodatków. Mimo klopotów nauczyciele otrzymali w terminie przysluguj4ce
im Swiadczenia.
Minql pierwszy rok wprowadzaniarcformy oSwiaty; wkrótce wkroczymy w rok drugi.
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Nowe roryorz4dznnia powoduj4 klopoty finansowe. 66 % érodków gwarantuje paóstwo, 34 %
musz4dolo\é sanorz4dy lokalne. Rz4d nie wywiqguje siE ze zobowiryaí.
Proces trwa. Rada Miejska podjEla uchwaly o obniircniu stopnia orgarizacyjnego szkóI. Dyrekforzy
przedstawili projekty arkuszy oryarúzacyjnyctL które po wnikliwej analizie zatwierdzi\ Zarz4d
Miejski.
!8 czerwca na zebraniu dyrektorów podsumowano rok szkolny 200012001. Podsumowanie
przygotowania do roku szkolnego 2001/2002 nastqpi 30 sierpnia.
Odbyty sig konkursy na dyrekforów szkóI. Kandydatami na dyrekforów zostali:
SP w Wggleúcu
Gimnazjum Nr I
Gimnazjum Nr 2

- Pani Dorota Olszewska - dotychczas pehri4ca obowi4aki dyrektora
- Pan Aleksander Brzeziúski - dotychczasowy dyrektor
- Pan Miroslaw Frqckiewicz - dotychczasowy dyrektor

Ustawa mówi, 2e komisja wybiera kandydata na dyrektora nastgpnie kuratorium wydaje opinig i po
14 dniach powoluje sig na stanowisko.
Kierownik Koimider wyjaSnil zasadnoSó wyjaSnil zasadno5ó wprowadzenia punktu 12 A.
Ustawa i karta nauczyciela mówi4 2e tego typu czynnoéci lezq w gestii organu prowadz4cego. W
z-vtiqzku z powy2szym trzeba powolaó komisje konkursowe i przeprowadzié postEpowanie
konkursowe. Zto?ono 8 wniosków: 5 katechetów, 2 naucrycieli jgzyka polskiego i 1 nauczyciel
sáuki. Trzeba powolac osiem niezaleimych od siebie komisji. Wszelkie koszty z tym ntiryane
pokrywa gmina jednak ani ustawa nie okresl4 ani w kuratorium nie wiedz% z jakich Srodków. Ze
wzglgdu na zakres czynnoSci komisji, muszqsiE one spotykaó dotrznchrazy.

Radny Ryszard Pacanowski: mówi sig, 2e r"4d nie wywiqguje sip ze zobowiqzaú. Rz4d
przekazal subwencjg. Nasza gmina jest na pierwszym miejscu pod wzglEdemzadhtirenia. Wynika to
nie tylko z sieci szkóI, ale równie2 ze sposobu wydawania pienigdzy. Przykladem mo2e byó vtyüial
oSwiaty: dawniej byta jedna osoba w powiecie, klóra romñqzywala wszystkie problemy. Teraz jest
trzy osoby, aprzncieLczg{;ó zadaimleL.y do Gminnego Zespolu Obstugi Szkól i Przedszkoli.
Jest równieZ problem z nauczycielami odchodz4cymi na emeryturQ, bo ,dla nich tez potrzebne s4
pieni4dze". To hipokryzja. Zostawmy miejsce mlodym.
Panie kierowniku, czy mówi4c o oszczpdnoSciach nie naleZaloby przepatrzeó, cza pion oSwiaty nie
powinien ulec modyfrkacj i?
Krzycry siE, 2e radni opozycji mówi4 przez pryzmat polityki, jednak nie mo2na niefrasobliwie
wydawaó pienigdzy. Dziwig siE nauczycielorn Boli, 2e mówiqc o oszczpdnoSciach nauczyciele
wystppujq przeciwko dziecion¡ 2e ludzie wywodz4cy sig ze wsi wystEpuj4 przeciwko wsi.
Dzisiejsza sesja jest zalobqdla morale tej Rady.

Kierownik KoSmider wyjaSnil, 2:e informacje o niedotrzymaniu zobowiq.zaú przez rz4d
po wtórzyl za prasq o gó lnopo lska.
JeÉli chodzi o sprawy organizacyjne wydzialu oéwiaty, to kiedyS rzncrywiscie byla jedna osobq ale
oprócz tej osoby bylo kilku inspektorów do spraw kultury, kilku wiz¡atorów, sekretark4 obsluga.
Kto organizawal imprezy w PRL-u? DK-Rekord, Taklady Mechaniczne, inne zaklady, w których
funkcjonowaly specjalnie do tego celu powolane shrZby. Jako dziecko czEsto bywalem na tego typu
imprezach. Zak\ady wykupywaly bilety dla pracowników. Zwolywano egzekutywg, na której
wydawano polecenia komitetom organizacyjnym. DziS robi to nasz wydzial. Kiedy przedstawilem
kalendarz imprez sportowych zostal on zaakceptowany a ja wysluchalem pochwal
Czy to í4e, 2e jest duzo lmprez? Kiedyé nie bylo ,,Kadrówek" czy obchodów éwigta 3-maja. Dni
JEdrzej owa wskrzesiliémy z Panem Pacano wskim.
Panstwo mnie znaj4 i wiedz4co robig; nie wstydzq sig swoich poczynan.
Zadania mojego wydzialu przedstawilem Komisji Rewizyjnej. Poniewaz wiele zadañ scedowano na
samorz4dy, przybylo ich równie2 naszemu wydzialowi np:

- komisja do spraw restrukturyzacji oSwiaty
- opracowanieregulaminów
- stopnie awansu



- stopnie awansu
- statut plywalni
- regulamrnrngradzania
- awanse
- konkursy
- wtzytacje i lustracje
- ocenapracydyrektorów
- scenariusz prowadzonych imprez
- prowaüenierozlicze,ft
- kluby LZS
- dzialarua marketingowe

Burmistrz Michalkiewicz uwaza, 2e na oówiatE trzeba patrzeó od strony skutków
wprowaüenia reformy. Kilka lat temu samorzEdy przejgly oSwiatg. Przez cztery lata rozliczano
siq z nami uczciwie. Od dwóch lat gmina cztje siE ubezwlasnowolniona. Przyslowiowym
gwoiÁnem do trumny byto wyliczenie ministr4 który siE pomylil; jego nastgpca równieZ siE
pomylil. Skutki wdraiania karty nauczyciela w 2000 roku wyniosty 1.300.000 zN: otrzymaliémy
1.150.000 z l .
Zapotrzebwanie wynosilo 11.000.000 zl; subwencja 8.800.000 zl. Widzicie Paústwo róznicg.
Na 2000 rok nie ma na inwestycje, na szkoly równieZ nie wystarcza. Bud2et gminy na caly rok
wynosi 30.000.000 z\ w tym budzet oSwiaty 13.500.000 zl. W tym roku dzieki bonowi braknie
w kasie okolo 2.700.000 zl. Na oSwiatE zaci4gnigto kred¡y w wysokoéci 1.500.000 zl. Gmina
robi, co moZe: wystgpujemy, monitujemy, moZna równieZ sprawQ zaskartyó. Tragíczna sytuacja
kasy paristwowej wptywa bezpoérednio na stan finansowy samorz4dów. Wiele gmin jest w
sytuacji gorszej ntl nasza:40 utracilo ptynnoSó finansow4. Przewiduje sig, 2e do korica roku
okolo 1200 gmin bEdzie w tej sytuacji. Túarza sig, 2e brakuje pienigdzy na oSwietlenie ulic.
Nasza gmina jest zadlu2ona nie tylko z racji oSwiaty. Poprzednie samorz4dy rozpoczely potgzne
inwestycje, na które zaci4gnigto potg2ne kred¡y. Modernizacja oczyszczalni Scieków
kosztowala 7.500.000 zl" z czego 5.000.000 zl to kredyt; plywalnia kosztowala 5.500.000 z\ z
cz.ego znacznqczgíó równieZ pokr¡o kred¡em. Na oSwiatg zaci4gnigto kredyt, bo subwencja nie
wystarcza. Kredyty kosztujq w zwi4zku z czym trzeba dolicryó ich obslugg. Biurokracjp
napgdza góra, która wigkszoSó zadan przekazala samorz4dom. Kuratoria teraz ntajq komfort.
Przerabiamy tony papieru. Nastqlila decentralizacjazadai ale nie Srodków.

Radny Pacanowski przypomnial, i2 padlo stwierdzenie, 2e kuhdv jest politykiem. Ja nie czujE
siq politykiem. Jestem przede wszystkim czlowiekiem dopiero radnym. Pamiptajmy powiedzenie
frlozofa Seneki: ,,SkromnoSó to wielkoSó". Mówi sip, 2e ugór na mapie Polski jest dzielem rz4du.
Trzeba umieó przyzrnó sig do blpdu, ale do tego potrzebna jest odwaga. ,,Wien¡ 2e nic nie
wiem"; uczmy siE. Jeste5my lud2mi, mo2emy sig mylió, ale uczmy sig. Punkt widzenia zaleiry od
punktu siedzenia.

Naczelnik Oddzialu Zamiejscowego Kuratorium Oswiaty w Kielcach - Pan Ludwik
Maksalon przeprosil za spóimenie i wyjaíni\, ze jest czlonkiem komisji do spraw awansu
zawodowego naucrycieli i wlaSnie wrócil z posiedzenia tej komisji. Burmistrz ocenia iloSó
nieswoich zadai a to nie nale\ do dobrego tonu i jest nie na miejscu. Jako organ Jgdrzejowski
byli5my organem prowadzqcym szkoly i podolaliSmy zadanom w skladzie niewiele wigkszym.
Poprzednio na gminE byla jedna osoba, teraz doszly zzdattta mtiazane z awansem zawodowym
nauczycieli. Jest mi trudno odnie5ó sig do debaty oSwiatowej, poniewú wczoraj dostalem
zaproszenie i nie mialem czasu przygotowaó sip.

Pani Elzbieta Dorobczyúska prezes Zarz4du Powiatowego ZNP- stwierdzila, 2e
powiedziano duzo na temat finansów. Odniosg sig do zestawieú Pana Robaka: W niektórych
po4ycjach wykonanie wynosi 7 o/o - gdzie s4pozo*a\e pieni4dze?
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Oswiata to nie tylko póbory i karta nauczyciela; o5wiata to rownie2 koszty funkcjonowania
placówek. Problemem sq pieni4dze, których nie ma. PoniewauZ nie zostaly zaplanowane - trzeba ich
poszukaó. Dlaczrgo nie padnie haslo, ze brakuje pieniqdzy na administracjg? Tawszn brakuje na
oSwiatq w zwiq¡ku zczymczujemy sip nieswojo.
Mo2e dyrektorzy placówek oéwiatowych sq zb¡ skromni i nie mówi4 ile Srodków w¡pracowujq.
Przykladem mog4 byó festyny - to teL íródlo dochodu. Nauczyciele i rodzice potrafiq sig
zmobilizowaó i pozyskaó érodki.
Zadbajmy o oSwiatg, aby nie mówiono, 2e zawsze brakuje na ni4pieniedzy.

Radfiy Ryszard Pacanowski uwa24 2e nauczanúe nie moZe byó kartqprzetargowq. Mówi sig o
nauczycielach" a co z pracownikami administracji?

Radna Ewa Ptasznik stwierdzila" 2n wszyscy dyskutuj4 ale tych dyskusji nie byloby gdyby
nie protesty rodziców z Piasków. Radni, którzy podpisali wniosek w sprawie szkoly w Piaskach
zrobili to wla5nie na skutek interwencji rodziców.
Czy Paástwo sobie wyobrariajqjak sig czuje nauczyciel przystEpuj4cy do awansu? Zostalpostawiony
w sytuacji, która zrnus% Eo, aby dawal z siebie duZo, placil za szkolenia. Robi to i nic nie mówi.
Przy uchwalaniu budZetu Pani Dzwonek wskazala" ze brakuje 2.700.000 zl; wszyscy o tym
wiedzieli. Mo2emy zrerygnowaó z inwestycji. Czy burmistrz Wo2niak, który ,,swoj4'' inwestycjg
nealizowal (oczyszczalnia w Podchojnach), bEdzie siq czul w porz4dku? Prace wykonuje sig w
poprzednim roku, a placi w nastgpnym. Robi to czlonek Z,arz4du Miejskiego - to nieeleganckie.
Fakt, 2e gmina bpdzie doplacala do oéwiaty,trzebavztné za oczywisty.

Burmistrz Woáriak wyjaSnil, Zekoszt oczyszczalni wyniósl 56.000 zl. ZFunduszu Rozwoju
Wsi dofinansowano 24-000 zl. 30.000 zl pochoüilo z nagrody. Inwestycja byla zaplanowana w
bud2recie ubieglorocmym. Sugesti4 ze coS jest nie tak -jest klamstwem.

Radny Ryszard Pacanowski uwui4 rz tak sig zloLrylo, 2e mimo wszystko jest w tej Radzie
pewna grupa ludzi logicznie mySlqcych - chodzi o radnych z AWS.
Mlodzi ludzie, którzy maj4 prawo do pracy, nigdy tej pracy nie podejmq. Przyjmowanie nowych
pracowników nastgpuje po podpisaniu legitymacj i partyjnej.

Burmistrz Michalkiewicz stwierdzif 2e to szczyt klamstwa. Pan Pacanowski apelowal o
obiekfywizm... Nikt nikomu nie podstawia legitymacji partyjnej do podpisu. Je5li siE nie ma
dowodów, nie mówi siE takich rzecry. Czytam,,Okno". To, co tam wypisujecie to stek klamstw. Se
pewne granice. Jeéli osoba prywatna zaprasza goóci do restauracji i placi, jak moZna sugerowaó, 2e
jest to ze Srodków publicznych.

Radna Barbara Trzeszkowska Dzwonek poinformowala, 2e na Komisji Oswiaty zostala
dokonana ocena pracy prznwoiników. Komisja prosila o wigksz4 iloéó kursów zamkniEtych.
Poniewa2 przewoiticy majq staty dochód z doworu dneci st4d proSb4 aby partycypowali w
kosztach budowy zatokj autobusowej przy Gimnazjum Nr 2.
Pani Dzwonek prosi o zdyscyplinowanie radnego Pacanowskiego, poniewa? radny nie ma prawa
oceniaó innego radnego.

Naczelnik Ludwik Maksalon prosi, aby w przyszloSci zawiadamiaó go wczeiniej o takich
debataclU co pozwoli na przygotowanie od strony merflorycznej.

Radny Pacanowski uwa2a,2e prawem opozycji jest prowadzenie konstruktywnej dyskusji i
kr¡ykowanie.

Ad. 14.

Radny lV'ieslaw Sulek - pyto, dlaczego na spotkaniu w dniu 28 czerwca 2001 roku w Zespole
szlrol Zawodowych, nie byl obecny Burmistrz lub jego przedstawiciel.

Burmistrz Michalkiewicz odpowiedzial, 2e móglby powiedzieó, iz za póíno otrzymal
zaproszenie. Na zaproszeniu nie wspomniano, 2e spotkanie bqdzie dotyczylo bezrobocia.



W dniu, kiedy odbywalo sip spotkanie bylo posiedzenie Z,arz4du Miejskiego, zebranie w sprawie
kolejki oraz umówiony wczeSniej wyjazd do banku w Kielcach. Czas w tym dniu byl bardzo napigty.

Radny Ryszard Pacanowski poprosil przewodniczqcq Komisji Rewizyjnej o przedstawienie
wynikow kontroli RIO, dotyczqcej wykorzystania írodków zfunduszu antyalkoholowego.

Pani Ehbieta WiSniewska wyjaónila" ze kontrol trwala do dnia 27 czerwca i jeszsze ne
zaPonta\a sig z protokolem pokontrolnym. Nieoficjalnie wie, 2e kontrol wypadla bardzo dobrze i
Gmina Jgdrzejów w tym wzglgdzie molebyó przykladem dla innych gmin.

Burmistrz Michalkiewicz powiedzial,2e nie bgdzie protokolu pokontrolnego, poniewaZ nie
ma wniosków pokontrolnych. Nie sprawdzity sig oskarZenia publikowane w prasie. Inspekfor
stwierdzil, 2e ficzylby innym gminorr¡ aby bylo tak jak w Jgdrzejowie.

Radny Pacanowski zapytal, czy radni mogE otrrymaó oryginalny tekst wyników kontroli.
Burmistrz Michalkiewicz odpowiedzial, ze tak, ale - ze wzglgdu na objEtoSó - tylko do

wgledu.

Radny Ryszard Pacanowski pyta ile wydano na organízacjq ,,Dni Jqdrzejowa" i czy te
wydatki w kwocie 40000 zl naprawdq bfiy konieczne.

Burmistrz Michalkiewicz odpowiedzial Panu Pacanowskiemu, 2e nie ma on monopolu na
prawdg; zawsze trzpba mówió w swoim imieniu. Na obchodach Dni JEdrzejowa byty tlumy - widaó
to na zdjEciach. Kr¡ykujqcy pili a teraz krytykuj4. Burmistrz rontrnie, 2e s1.róine odczucia" ale
uwu2g 2e jest to zjawisko zupehrie naturalne.

Kierownik Koémider uwün,2e program Dni Jgdrzejowa byl atrakcyjny. Z calqpewnoSci4
nie byloby tylu atrakcji gdyby nie sponsorzy. Prasa podala bardzo malo informacji na ten temat.
Odpalanie fajerwerków powierzyliémy firmie z koncesjq jednak mial miejsce feralny wypadek.
Z wszystkimi osobami, które zostaly poszkodowane przeprowaüiliSmy rozrnowy, zostaly spisane
protokoly i sprawg doprowadzimy do koúca.
Radio Kielce oraz Telewizja SwiEtokrzyska przekazalirzetelne informacje. Nie mo2na tego niestety
powiedzieó o redaklorce Echa Dnia - podane przez ni4 informacje, 2e w piqtek prowadzono
sprzedaZ piwa - to klamstwo.
Program zawieral oferty mtrzyczne i imprez sportowych. PoniewaZ ludzie majq ró2ne gust4 myélE,
zekuiñy znalazl coS dla siebie.
W gronie organizatorów dokonano podsumowania i oceny; uwaZamy, ze Dni JEdrzejowa zostaly
przygotowane dobrze. ZaleLry nam, aby imprez bylo jak najwigcej. W przyszloSci postaramy sig
unikn4ó wszelkich niedociqgnigó.
Sukcesy w organizowaniu imprez s4 - dla osób niezyczliwych powodem do kr¡yki. Otrzymalem
gratufacje dobrej organzacji. Cry to 2le,2e bylo % stadionu ludzi? Telewizja Swigtokrzyska to
pokazala s4 fi lmy, które mo2n a zobaczyó.
Wykonujemy zadanie,jakie zostalo nam postawione. Ocena naleLry do radnych i do mieszkaúców.

Pan Sebastian Sipa wyjaÉnil, Le firma nagloÉnieniowa otrzymala,aplate wysokoSci 10.000 zl
za nagloSnienie, oSwietlenie, scenQ i zadaszetne. Nagloénienie mialo moc 12.000 KW na jedn4
strong. Mankamenty wynikty ze spadków napigcia, których - zdaniem pracowników Zakladu
Energetycznego - mialo nie byó. JeSli chodzi o wystEp Fleszara - mnie sig podobal, mlodzieiry
takzq,jednak to rzecz gustu. Jako dziecko nie mialem mo2liwoóci iSé na koncert rockowy. Teraz.
chcialbym umo2liwió iturym uczestnictwo w takim koncercie.

Radny Ryszard Pacanowski pyta, jakie dzialania zamierza podjqó Policja i Strai Miejska w
zwiqzku z nowqustawqo wychowaniu w trzeiwoíci.

Burmistrz Michalkiewicz wyja5nil, 2e zgodnie z nowymi przepisami nie wolno spozywaó
alkoholu w miejscach publicznych. Zobowi4aemy Straz Miejskq do egzekwowania tego przepisu.
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pan Modzimierz Kasprzak - zastEpca komendanta SM wyjaSnil, 2e Rada Miejska w 1997

rotu po¿jgta uctrwatE zatcazu¡4c4 spo4nvania alkoholu w miejscach publicznych; uchwala ta jest

realizowana. Nowa ustawa ulatwi pracg.
Radny pacanowski z¡¡py1alt, czy SM bpdzie równie2 egzekwowaó od sprzedawców zakaz

sprzedazy alkoholu rrúodzie\ do 18 lat i osobom nietrzeívym.- 
pan Kasprzak odpowiedzia\, ze nie zna szczególíw nowej ustawy, jednak te sprawy

regulowaly równie2 dotychczasowe przepisy.

fá faspizat dodal, 2rc w Noc,Kupaty pod Domem Kultury nie sprzedawano alkoholu.

AD. 15.
Radny Wieslaw Sulek poinformowa\, 2e w 1997 roku powstalo Stowa¡zyszerue Ziemia

rEa, , " ¡ f f iumiEdzyinnymizvva|czar t tebezrobocia.WówczeSnymczasie
dochodzilo w ZSZ do likwidacji warsfatów szkolnych. DziEki programowi ,,DoposaZenie bazy

szkoleniowej" uzyskano 108.00Ó zl, z czego zakupiono spawarki i inne wyposaZenie. Z pow-odu

duzego bezrobocia ludzie musze siq przekwalifrkowywaó. Dotychczas zostaly przeszkolone dwie

grupi: 70 i 80 osobowe, razpm 150 osób. Po trzech kursach z pierwszej grupl pracQ zdobylo 25 %'

Samo stowarzyszenie bez wspó$racy nie mo2e wiele zdzialaó. Niedlugo czeka nas wejécie do unii

skqd bedzie mozna uzyskaé éiodki na ten cel. Srodki na ten cel mog4 pozyskaó instlucje

por-raio*". poniewer:z bezrobocie bgdzie sip powiEkszaó, moze rrJe2attoby poSwiEció sesjq temu

problemowi?
W tej samej sprawie glos zabraL przewodnicz4cy NSZZ Solidarnoéó - Pan Krystyn

Tocrylowski-g"rmistrz 
Michalkiewicr uwaz4 Le to dobrze, i2 powstaj4 stowarzyszenia podejmuj4ce

walkg z bezrobocient, j¿a"ak tak sig sklada, Le stowarzyszeri jest coraz wigcej i bezrobocie jest coraz

wigksze. Kiedy powstanie stowarzyszenie od razu zvvraca sig do gminy o przyznanie érodków

zamiast ich szukaó.
Burmistrz poinformowal, Le pracownicy Urzpdu Miejskiego podjqli zbiórkq dla rodziny

pogorzelców z Laskowa. Zebrato I1l0 ú-
pani Barbara Dzwonek poinformowal4 Le od pracowników placówek oSwiatowych zabrano

2771 zN,natomiast od komisji Rady MiejskiejTT0 zl.
Wiceprzewodnicz+cy Radi Miejskiej - Tadeusz Sopel, odcrytaN podziEkowanie od rodziny

pogorzelców z Laskowa lzalqcznik do protokohr/.

Ad.  16.
Zn wzglgdu na wyczerpanie porz4dku obrad, Przewodnicz4ca Rady Miejskiej - Teresa

Szwaclu o godritri. 1230 zz¡ttkngla obrady X)O(V sesji Rady Miejskiej w JEdrzejowie.

Sekretarz obrad

El2bieta Wisniewska

Przewo dni cz4carlady M iej skiejProtokolowala- - ) ^
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